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Készül a város húszéves 
fejlesztési terve 

Megalakult a tanulmánytervet összeállító bizottság 
Hazánk megyéiben, vala-

mint a megyei jogú városok-
ban elkészítik a húszéves 
fejlesztési tanulmányterve-
ket, az Országos Tervhivatal 
útmutatásaival. 

A tanulmánytervek alap-
ján állítják majd össze az 
ország húszéves fejlesztési 
tervét, 

életünk minden területére. 
Tegnap, kedden délután 

a városi tanácsházán meg-
alalakult a fejlesztési bizott-
ság, amely húszévre szólóan 
összeállítja a tanulmányter-
vet. A fejlesztési bizottság 
— amelynek elnöke Biczó 
György, a városi tanács el-
nöke, t i tkára dr. Kalmár 
Ferenc, a városi tanács terv-
osztályának vezetője —, 

a különböző területek 
szakembereinek széles körű 
bevonásával, a lakosság 
észrevételeit figyelembe 
véve összegezi, hogy mit 
kell tenni a város előreha-
ladásáért. 

Természetesen messzemenő-
en számolnak az adottsá-
gokkal, lehetőségekkel. Fi-
gyelemmel kísérik például 
azt is, hogy a lakosság vár-
ható nagyarányú látszám-
növekedése milyen egyéb 
más városfejlesztést kövelel: 
lakóház, víz, gáz stb. tekin-
tetében. 

A fejlesztési bizottságon 
belül öt albizottság végzi a 
m u n k á t s ezek is egy-egy 
területre csoportonként meg-
osztják a tennivalók össze-
gezését. 

Körültekintéssel foglalkoz-
nak a lakásépítkezéssel, a 
víz, gáz- és csatornaháló-
zat problémáival. 

A fejlesztés ilyen arányban 

is szükségszerű. Az egész-
ségügyi, szociális és kulturá-
lis kérdések, valamint a te-
lepüléshálózat és a mezőgaz-
dasági termelés teendői mind 
gondos felmérések alapjón 
kerülnek a tanulmánytervbe. 
A fejlesztési bizottság 

nagy figyelmet fordít, arra, 
hogy Szeged valóban für-
dőváros legyen. 

Ehhez nagyszerű adottságok 
vannak, s remélhetően a két 
évtized alatt hasznosítani is 
tudjuk. A fejlesztési bizott-
ság és annak albizottságai 
munkájához demográfiai cso-
port is csatlakozik, hiszen 
vizsgálata nélkülözhetetlen a 

távlati terv összehasonlításá-
hoz. 

A fejlesztési bizottság, 
amely széles körű társadalmi 
aktivista hálózattal dolgozik, 
a város húszéves távlati ter-
vét 

a jövő év márciusában ter-
jeszti fel 

az Országos Tervhivatalnak, 
jóváhagyás, elbírálás végett. 
Annyi azonban már most is 
nyilvánvaló, hogy a húszéves 
fejlesztési terv, amely szá-
mol a KGST tevékenységé-
vel is, a fejlődés további 
nagy ütemét, a gondok csök-
kenését hozza meg Szeged-
nek is. 

Kennedy csütörtökön 
Gromikóval tanácskozik 

Ö Z Ö N L I K A P A P R I K A 

A Fehér Ház közölte, hogy 
Kennedy elnök október 18-
án, csütörtökön — magyar 
idő szerint az esti órákban 
— fogadja Gromiko szovjet 
külügyminisztert. 

Salinger, a Fehér Ház saj-
tófőnöke a bejelentéshez 
hozzáfűzte, hogy a találko-
zó a szovjet kormány kéré-
sére jön létre. Nem nyilat-
kozott arról, hogy milyen 
kérdése^ kerülnek megvita-
tásra, azonban nyilvánvaló-
nak tart ják, hogy többek 
közt szóba kerül Nyugat-
Berlin kérdése. 

Néhány órával a Fehér Ház 
közleménye után Lincoln 
White, az amerikai külügymi-
nisztérium szóvivője bejelen-
tette, hogy Rusk külügymi-

D Í S Z D O B O Z O K E X P O R T J A 

A Szegedi Dobozkészítő Kisipari Szövetkezet nagy 
mennyiségben gyárt ja exportra a különleges díszdobozo-
kat. Az év első három negyedében 600 ezer, az utolsó 
három hónapban pedig 250 ezer forint értékű ilyen 
árut szállítottak, illetve szállítanak a kapitalista orszá-
gokba. A díszes kcszítményyk népszerűek külföldön, s a 
jövő évi megrendeléseket tekintve, másfélszeresre kell 
emelni a termelést. , 

Képünkön: ellenőrzik, nincs-e karcolás, sérülés, gyár-
tási hiba a díszes dobozokon. 

niszter is részt vesz a Ken-
nedy—Gromiko-találkozón. 

Kora reggeltől késő estig dolgoznak most a baktói Felszabadulás Tsz 100 holdas 
öntözéses kertészetében. Tehergépkocsik, vontatók egész kis légiója szállítja az árut 
az osztályozó- válogatóhelyre, megfelelő szortírozás után pedig a konzervgyárba. 
Fényképünk a pritaminpaprikát válogató asszonyok egy csoportjának munkájáról ké-
szült. A száraz nyár ellenére is gazdag a termés. Igaz, itt már nem okozott gondot 

az aszály: segített a Tisza életet jelentő vize 

A javító-szolgáltató tevékenység 
fokozására van szükség 

j o b b a n e l l enőrz ik , s z igo rúbban bírságolják a k o n t á r o k a t 
Tegnap, kedden a kontár-

kérdésről tanácskoztak a 
KIOSZ szegedi szervezeté-
ben az illetékes állami és 

ban szorgalmazzák a javító- tárok a »mellényzsebből* 
szolgáltató tevékenység fo- könnyen kifizetnek. Az 
kozását Addig is szigorúan SZTK ellenőréi is hatéko-
kell fellépni a nyilvánvalóan nyabban vizsgálják az en-

társadalmi szervek. A széles kontárkodást elősegítő jelen- gedély nélküli iparűzéssel 
körű megbeszélést az tette 
szükségessé, hogy napjaink-
ban nagyon elburjánzottak és 
rendszeres kereseti forrássá 
váltak a "fusi munkák*, az 
engedély nélküli iparűzések. 
Az értekezlet résztvevői 

ségek ellen. Ezentúl rendsze- kapcsolatos tánsadalombizto-
resen ellenőrzik az olyan ma-
gánkisiparost, aki vissza-
ad ja engedélyét, de a házi 
műhelyét, szerszámait) meg-
tar t ja . A KISZÖV kötelezi 
a szövetkezeteket, hogy a 

megvitatták a helyzetet, és belépő kisiparosnak az alkal. 
meghatározták a legfonto-
sabb teendőket. 

Az építőipari tevékenység 
például nagyon fellendült 
a lakosság igényei miatt. 

sítási csalásokat és vissza-
éléseket. 

Az intézkedések elsősorban 
azok ellen irányulnak, akik 
súlyos összegeket keresnek, 
a zavarosban halásznak, 

és eddig kibújtak a felelős-
mazottaira is számított ter- ség alól. Ezt kívánja a !a-
melőeszközeit vegye át. kosság érdeke, hiszen egyel-

A vállalatoknak jobban rontott kontármunkáért ne-
utána kell nézni munka- hezen kap kárpótlást, 
vállalóik munkaidő utáni 

Ezer japán bányász 
ülősztrájkja 

Ezer japán bányász ked-
den ülősztrájkot rendezett a 
munkaügyi, a külkereske-
delmi és az iparügyi minisz-
térium épülete előt t A bá-
nyászok Kyushu és Hokkai-
dó-szigetéről érkeztek a fő-
városba és ülősztrájkkal til-
takoztak a szénbányák be-
zárása és a bányászok tö-
meges elbocsátása ellen. 

A Japán Szocialista Párt 
javasolta, hogy a bányászok 
foglalkoztatásának biztosítá-
sáraállamosítsák a szénipari. 

Azzal egyetértve, hogy a kis-
lakás-építkezésekben segíthet 
a rokon, a munkatárs, fel 

•'fusizásainak*. 
Jelenleg viszont még az is 
megesik, hogy fizetés nélküli 

kell számolni az álkivitele- szabadságot adnak ki olya-
zők módszerét. Sokan egy-
szerűen csak a nevüket ad-
ják oda egy építkezéshez, 
utána feléje sem néznek, 
természetesen á megfelelő 

noknak, akik egyébként is 
rendszeresen kontárkodnak 
szabad idejükben. 

Több kisiparost bíráltak, 
hogy a megengedettnél na-

tiszteletdíjról* nem feled- gyobb számú munkást fog-
keznek meg. Így keres köny- lalkoztat, és esetenként nem 
nyű pénzt például 'Kispéter szakembert is megtanít a 
Antal röszkei építőmester. 

Az ilyen építkezések ve-
szélyesek a leendő tulaj-
donosokra, s magukra a 
jó szándékú építőkre. 

Szakirányítás nélkül köny-
nyen történhet baleset, s 
nincs meg az épület, de a 
gazdája biztonsága sem. 

A kontárok általában 
nem jelentik be a segéd-
munkásokat az SZTK-nál. 

mesterség egyes fogásaira. 
Az ilyenek azután sok 
bosszúságot okoznak a la-
kosságnak. 

Helytelen, hogy egy-egy kon-
tár ellen indított el járás al-
kalmával azonnal megjelen-
nek a pártfogók — néha öt-
hat is —, akik menteni 
akar ják a szabálysértőket. 

A kontárok működési te-
rületének és módszereinek 

Így az utóbbiak elesnek az részletes elemzése után több 
ingyenes orvosi kezeléstől, 
illetve táppénztől, vagy 
nyugdíjba beszámítható idő-
től. Ezért az illetékes szer-
vek — kerületi építési cso-
portok. pénzügyi osztályok és 
az SZTK e téren is jobban 
együtt dolgoznak. Az építési 
csopx>rtok például a jövőben 
értesítik az SZTK-t minden 
építési engedély kiadásáról. 

Megállapította a tanácsko-
zás azt is, hogy az 

állami, szövetkezett és ma-

fontos kérdésben megálla-
p>odtak a tanácskozás részt-
vevői. Ezentúl 

a hatóságok, valamint a 
KIOSZ ós KISZÖV a tör-
vényes rendelkezéseknek 
megfelelően hathatósabban 
együttműködnek a kontá-
rok leleplezésében. 

Kibővítik az ellenőrhálóza-
tot, időben értesítik egy-
mást az észleltekről. A pénz-
ügyőrség és a pénzügyi osz-
tályok erélyesebben lépnek 

különféle adócsalások 
A szabálysértési elő-

gánkisipar többször nem fel a kontárkodással együtt-
tart lépést a lakosság szük- járó 
ségleteinek kielégítésében, ellen, 

s ez táptalaja a kontárko- adók figyelmeztetőbb, 
dásnak. Ezért a jelenlevő il- nagyobb összegű bírságo-
íetékesek — akiknek ez is kat szabnak ki, 
hatáskörébe tartozik — job- nem olyant, amilyent a kon-

Külföldi érdeklődés 
szegedi konfekcióipari gépek iránt 

A Budapiesti Ipari Vásár mentációkat a nemzetközi 
után külföldre is el jutnak a 
Szegedi Ruhagyár újítóinak 
ötletes konfekcióipari gépjei. 
A lipcsei nemzetközi gép-
ipari kiállításon bemutat ják 
az automata kisalkgtrész-

gépipari szabvány szerinti 
A KGST-egyezmény ke-

retében 
lengyel ruházatipari szak-
emberek is jártak a sze-
gedi üzemben. 

sorozatmegmunkáló gépiét, Ök is négy gép dokumen-
amely Szabó Sándor és Dé- tációját szeretnék megkapni. 
lzónir T o irtó. to l ó i m ó n v o V íil .... „ . . r „ ; .. kány Lajos találmánya. 

Már elküldték Lipcsébe az 
üzemben szerkesztett so-
rozat-lyukkötőgépet is, 

amely Dékány Lajos, Bubori 
Lajos és Hetesi István újí-
tása. A gépiek bemutatóján 
ott lesznek a ruhagyár képi-
viselői is: Lőrincz Laj06 mű-
szaki osztályvezető és Ru-
javecz Ernő, a karbantartási 
osztály vezetője utaznak Lip-
csébe. 

Néhány napja 
német konfekcióipari dele-
gáció járt a Szegcdi Ru-
hagyárban, tanulmányozta 
az üzem műszaki fejlesz-
tési tervét, 

eddigi eredményeit. Azóta 
már elkérték a lipicsei kiál-
lításra küldött két gép, s 
ezenkívül a zsebszegő-, haj-
togató- és letűző-, valamint 
egy vágóéllel ellátott varró-
vendlizőgép teljes műszaki 
dokumentációját. Az üzem 
műszaki dolgozói már elké-
szítették a műszaki doku-

Különösen az automata-
félautomatagépiek iránt ér -
deklődtek. Elmondták hogy 
a KGST keretében ők ' is fog-
lalkoznak kutatási témák-
kal. Elismeréssel nyilatkoz-
tak a Szegedi Ruhagyár mű-
szaki dolgozóinak kutatási 
programjáról. 

Hruscsov fogadta 
a moszkvai 

amerikai nagykövetet 
Nyikita Hruscsov, a Szov-

jetunió Minisztertanácsának 
elnöke kedden a Kremlben 
fogadta F. Kohlért, az Egye-
sült Államok moszkvai nagy-
követét. A beszélgetés során 
érintették a legfontosabb 
nemzetközi problémákat, va-
lamint a szovjet—amerikai 
kapcsolatok kérdéseit. A be-
szélgetés az őszinteség és a 
kölcsönös megértés légköré-
ben zajlott le. 


